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税务研究之粤港澳大湾区系列 
投资粤港澳大湾区之税务攻略 

 
 

 
 
粤港澳大湾区包括中国广东省的 9 个城市 （广州、深圳、珠海、佛山、
中山、东莞、肇庆、江门、惠州）以及香港和澳门 2 个特别行政区。截
至 2019 年，粤港澳大湾区在面积、人口、发明专利公开量等指标上已经
位列全球湾区前茅，大湾区在持续政策利好的推动下，未来将逐渐建设
成为世界级的城市群和大都市圈 1。 
 
2017 年，在国家主席习近平的见证下，国家发展和改革委员会与粤港澳
三地政府在香港共同签署《深化粤港澳合作 —— 推进大湾区建设框架协
议》，为粤港澳大湾区建设订下合作目标和原则，亦确立合作的重点领
域。 
 
在短短 4 年多的时间，经过政府、行业、企业、社会各方的联动合作，
以及多项鼓励政策的推动下，粤港澳大湾区目前在面积、人口、GDP 以
及增速、货物和旅客运输量等方面，均位列全球湾区前茅，未来粤港澳
大湾区预期将成为世界上最大体量的湾区和大都市圈。 
 

 

 

大湾区核心城市未来发展重点 
 
对于有兴趣或已投资于粤港澳大湾区的中国内地、港澳以及海外跨国集团
企业，大湾区在金融、高新科技、制造、贸易、专业服务、交通运输以及
旅游休闲等多个行业拥有明显优势，亦是投资中国内地以及联结国际市场



的绝佳区域之一。以港澳地区为例，无论是中国企业走出去或者是外国企
业投进来，香港作为国际大都会，具备便利的营商环境、完善的金融体系
和信息技术建设，并拥有高端人才和国际化专业服务，为中外企业建立连
结平台，毗邻的澳门在面向葡语系国家方面则具有独特的优势。 
 

 
 
信息来源：《粤港澳大湾区发展规划纲要》、香港政制及内地事务局粤港澳大湾区发展网
页 
 
吸引中外企业的投资机会 
 
粤港澳大湾区无疑是中国未来经济发展的重要引擎，不少公司对粤港澳大
湾区连接中国内地和国际市场的商业机会非常关注和感兴趣，并且已经或
准备把握商业机会的同时积极筹划和享受粤港澳大湾区的优惠政策，例如
利用前海或横琴的优惠政策于“香港+前海”或“澳门+横琴” 营运模
式、善用三地的人力资源和粤港澳大湾区个人所得税补贴优惠、利用香港
和澳门连接国内和国际市场并优化集团的整体税负、享受地方政府的招商
政策等等。 
 
在“一国两制三税区”的背景下，税制差异和协调必然是企业投资粤港澳
大湾区的过程中所关注的重点之一。 
 
由于中国内地和港澳税制不同，投资粤港澳大湾区并没有简单和单一的税
务规划方案，对于已经投资粤港澳大湾区或者即将投资的企业而言，了解
其中涉及的税务和商业关键考虑事项是财税管理中不可缺少的任务。 
 
根据我们的观察和经验，企业在筹划和实施过程中常见的问题，一般情况
下会主要围绕投资设立、融资安排、税务优惠和日常运营管理等。 
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探索投资粤港澳大湾区的税务攻略 
 
我们建议企业可以先从投资设立、融资安排、供应链和日常运营管理三大
领域着手，例如：为何选择在大湾区投资和运营？相比亚太其他地区，大
湾区的吸引力和投资环境如何？企业是否能够及时了解大湾区三地税收法
规的最新变化、税务征管趋势以及国际税务发展趋势（例如：最新的税基
侵蚀和利润转移项目 2.0 版本）并考虑相关的具体影响？ 
 
根据下列思考框架为基础，将有助企业管理层从税务和商业角度考虑投资
大湾区的关键事项，针对企业发展的重点加以梳理并提出问题和寻求解决
方案，从而作出合适的税务战略和具体实操决策。 
 
投资设立  
 
 在大湾区投资的行业和运营安排（例如：商业模式和供应链管理）

的主要考虑因素是什么？企业的投资计划是否与大湾区在《粤港澳
大湾区发展规划纲要》和“十四五”规划中的政策定位相契合？ 

 
 选择具体投资地点时（如：四个核心城市 2，或大湾区内的自贸

区、开发区、高新区等）需要考虑哪些因素？不同投资区域的商业
运营成本和供应链管理有何不同，以及是否匹配公司的投资计划？ 

 
 选择以怎样的法律形式在大湾区投资（例如：设立代表处、分公

司、子公司或合伙企业）？不同法律形式会带来怎样的商业和税务
影响？  

 
 在搭建投资架构时，会否考虑设立离岸控股公司或在大湾区设立中

国控股公司？设立控股公司的目的和备选地点是什么？若已设立离
岸控股公司，需要考虑将公司迁往香港为未来经营做准备吗？ 

 
 未来从大湾区投资中取得的股息所得将承担怎样的预提所得税成

本？股息所得是否能够享受大湾区三地间双边税收安排 3下的税收
优惠？具体而言，有关企业是否构成中国内地、香港或澳门税法下
的税收居民？有关企业是否符合受益所有人条件和实操要求？除此
以外，股息分配涉及跨境支付的，需要满足哪些外汇管理的具体要
求以及程序，是否能够适用便利性的政策和措施？ 

 
 未来退出大湾区投资时，可选择哪些退出方式，以及将承担怎样的

税务成本？退出投资所取得的收益是否能够享受大湾区三地间双边
税收安排下的税收优惠？如果涉及间接转让中国内地企业股权的，
是否会导致中国内地税务合规义务？ 

 
融资安排  

 



 如何安排有利于在大湾区未来投资和运营的融资架构？ 
 
 从商业和税务角度考虑，如何安排融资方式（例如：股东直接投

资、境外股东或关联方贷款、集团担保下的境外或境内银行贷
款）？不同融资方式下将承担怎样的税务成本？利息所得如何能够
享受大湾区三地间双边税收安排下的税收优惠？是否可能在香港对
利息所得申报离岸豁免以及是否会因此产生潜在风险？中国内地企
业支付利息费用存在怎样的增值税进项抵扣问题？ 

 
 融资成本是否能够税前扣除？关联借款或担保交易定价是否合理？ 

 
 如何管理在大湾区内涉及中国内地、香港和澳门的跨境资金？在大

湾区内对于外汇管理是否有特定的限制要求或便利性政策和措施？ 
 

 会否考虑在香港设立集团内部财资中心？在香港设立财资中心有哪
些商业上的优势以及能够享受哪些税务优惠？ 

 
供应链和日常运营管理  
 
 针对特定的职能分工（例如：采购、制造、销售、研发和内部管理

等），如何管理在大湾区的商业模式以及供应链整体的税务成本？
如何协调分别针对中国内地市场和国际市场的供应链安排？ 

 
 在中国内地、香港和澳门的经营活动可能适用哪些重要的税种（例

如：企业所得税 4/预提所得税、增值税、关税等）？企业是否适用
相关的税务优惠？ 

 
 在大湾区任职工作的高管人员需承担的个人所得税税负，以及有哪

些可能适用的税务优惠？企业高管人员是否符合资格享受大湾区个
人所得税补贴优惠？企业如何协助高管人员满足大湾区个人所得税
补贴的税务合规要求？ 

 
 企业是否合资格享受大湾区地方政府提供的财政补贴？不同地方政

府对公司申请享受财政补贴有何具体要求，需要履行怎样的程序？ 
 

 除货物买卖关联交易外，企业出于商业考量是否需要安排和管理其
他关联交易（例如：集团内部的服务提供、无形资产许可等交
易）？就大湾区内以及涉及大湾区外的关联交易，企业需要如何满
足转让定价合规要求并管理相关风险？ 

 
 如何管理大湾区内的海关合规风险，以及协调管理海关与转让定价

的合规要求？ 
 

 如何管理香港或澳门企业在中国内地潜在的常设机构风险？ 
 

 就运营过程中涉及的集团内部重组（包括在中国内地进行的重组交
易或者相关的境外重组交易），企业如何管理中国内地、香港和澳
门的企业所得税、印花税等合规要求？企业是否合资格享受有关的
税负递延或免税待遇？ 

 
 企业的税务合规和日常管理方式是否能够满足大湾区当地税务机关

的要求，并且拥有具备大湾区三地税务经验的专业人员负责税务管
理？会否考虑采用数字化工具协助进行税务管理？ 

 



 如何处理中国内地、香港和澳门的日常税务合规工作，以及如何应
对当地的税务稽查？ 

 
德勤中国将持续关注粤港澳大湾区的政策发展、分享观点与实践观察，协
助企业合理规划在粤港澳大湾区的发展。同时为粤港澳大湾区优惠政策的
实施及各产业的发展提供专业助力，敬请关注德勤中国的微信、
Facebook 以及官网的最新信息。 
 
注释： 
 
1 中国国际贸易促进委员会网站数据 
 
2 具体指香港、澳门、深圳以及广州 
 
3 具体指《内地和香港特别行政区关于对所得避免双重征税和防止偷漏税的安排》、《内地和
澳门特别行政区关于对所得避免双重征税和防止偷漏税的安排》、《香港特别行政区和澳门特
别行政区关于对所得消除双重征税和防止逃避税的安排》 
 
4 在中国内地指企业所得税，在香港指利得税，在澳门指所得补充税 
 
5 原文于 2021 年 12 月发表于《勤说湾区》洞察系列第二期 
 
本文由德勤中国为本行中国大陆及香港之客户及员工编制，内容只供一般参考之用。我们建议
读者就有关资料作出行动前咨询税务顾问的专业意见。 
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税务研究之粤港澳大湾区系列 
 
第一期– 2018 年 6 月 1 日 
从税务和商务角度聚焦在粤港澳大湾区投资和营商所面对的挑战和机会 
 
第二期– 2018 年 8 月 2 日 
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香港科技人才入境计划在粤港澳大湾区人才流 动的协同效应 
 
第三期– 2018 年 12 月 13 日 
从海关角度解读中国（广东）自由贸易试验区制度创新的机遇与挑战 
 
第四期– 2019 年 7 月 16 日 
聚焦深圳前海：粤港澳大湾区内的深港合作发展核心引擎和制度创新高地 
 
第五期– 2019 年 10 月 8 日 
聚焦珠海横琴休闲旅游产业最新优惠政策 
 
第六期– 2019 年 10 月 23 日 
助力粤港澳大湾区建设—从香港视角的观察和初步探索 
 
第七期– 2019 年 10 月 25 日 
聚焦粤港澳大湾区的科技创新及研发活动的机会和挑战（上） 
 
第八期– 2019 年 12 月 4 日 
聚焦粤港澳大湾区有关房地产投资的税务资讯 - 第一期：购置阶段 
 
第九期– 2020 年 7 月 14 日 
聚焦粤港澳大湾区的科技创新及研发活动的机会和挑战（下）- 不同商业
模式下的税务分析与建议 
 
第十期– 2020 年 10 月 27 日 
新常态下数字化工具和系统的运用及跨境涉税事项初探 (上) 
 
第十一期– 2020 年 10 月 28 日 
新常态下数字化工具和系统的运用及跨境涉税事项初探 (下) 
 
第十二期– 2021 年 2 月 2 日 
聚焦粤港澳大湾区有关房地产的税务资讯 - 第二期：持有阶段 
 
第十三期– 2021 年 4 月 20 日 
聚焦粤港澳大湾区事先裁定：助力大湾区企业增强税收确定性 
 
第十四期– 2021 年 7 月 9 日 
聚焦澳门的科技创新（一）：助科创起飞的税务策略 
 
第十五期– 2021 年 7 月 13 日 
聚焦澳门的科技创新（二）：让科创奔腾的创投环境 
 
第十六期– 2021 年 7 月 26 日 
深圳前海企业所得税优惠政策延续与更新——德勤的实践观察与建议 
 
第十七期– 2021 年 9 月 6 日 
广东省税务机关以数管税：重新认识税务数据 
 
第十八期  –  2021 年 9 月 9 日 
《横琴粤澳深度合作区建设总体方案》对横琴税务优惠的展望 
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In 2017, witnessed by President Xi Jinping, China’s National 
Development and Reform Commission, the People's Government of 
Guangdong Province, the Government of the Hong Kong Special 
Administrative Region, and the Government of the Macao Special 
Administrative Region signed the Framework Agreement on Deepening 
Guangdong-Hong Kong-Macao Cooperation in the Development of the 
Greater Bay Area (“the GBA”), which sets out the goals and principles, 
and key areas, of cooperative development of the GBA. 
 
In the little more than four years since, thanks to the efforts of 
governments, industry players, enterprises, and society, and supported 
by encouraging policies, the GBA now ranks among the world’s top bay 
areas in size, population, GDP growth, and cargo and passenger traffic, 
and is expected to become the largest bay area and metropolitan region 
globally. 
 
  

 

Development priorities for core cities of the GBA  
 
For multinationals with investments or expansion plans in the GBA, the 
region offers clear advantages in industries such as finance, technology, 
manufacturing, trade, professional services, transportation, and tourism 
& leisure. It is one of the most suitable places for investing into the 
Chinese Mainland and connecting with international markets. For 
example, Hong Kong, as an international metropolis, has been a 
platform for communication and cooperation between Chinese and 
foreign enterprises in outbound and inbound investments, with its 
convenient business environment, sound financial system and 
information technology infrastructure, high-end talent and international 
professional services. Hong Kong's neighbor Macao has unique 
advantages when dealing with Portuguese speaking countries. 
 

 
 



Source: Outline Development Plan for the Guangdong-Hong Kong-Macao 
Greater Bay Area, Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area - Home 
 
Investment opportunities attracting Chinese and foreign enterprises 
 
The GBA will be a vital engine of China's economic development. Many 
companies have shown a keen interest in business opportunities in the 
GBA that connect the Chinese Mainland and international markets, and 
formulated plans to leverage preferential policies, such as those in 
Qianhai or Hengqin under the "Hong Kong + Qianhai" or "Macao + 
Hengqin" models, utilize the intellectual capital of the three regions and 
personal income tax subsidies in the GBA, link domestic and 
international markets through Hong Kong and Macao to optimize their 
overall tax burden, and benefit from local governments’ preferential 
investment policies. 
 
In the context of "one country, two systems, and three tax jurisdictions", 
reconciling differences in tax systems is one of the priorities for 
enterprises investing and doing business in the GBA. 
 
Due to differences in the tax systems of the Chinese Mainland, Hong 
Kong, and Macao, there is no simple or universal tax planning solution 
for enterprises investing in the GBA. Therefore, it is essential for those 
that have investments in or plans to expand into GBA markets to 
understand the critical considerations in financial and tax management. 
 
Based on our observations and experience, common issues encountered 
by enterprises in the planning and implementation stage usually revolve 
around choice of structure, sources of fund, supply chain management, 
and daily operations.  
 

 
 
Tax strategies for investing in the GBA 
 
We suggest starting with decisions on investment structure, financing, 
supply chain management, and daily operations. Questions to ask 
include: Why choose to invest and operate in the GBA? What are the 
characteristics of the GBA that are attractive to your company? How 
does the investment environment in the GBA compare to those of other 
Asia Pacific regions? Are you able to stay up-to-date with the latest 

https://www.bayarea.gov.hk/en/home/index.html


changes in tax regulations in the three regions of the GBA and 
international tax trends (such as BEPS 2.0) and consider their specific 
implications? 
 
Asking the following questions in the checklists helps enterprise 
management address key issues around investment in the GBA from tax 
and business perspectives, and identify problems and seek solutions that 
target their priorities so they can develop proper tax strategies and 
operational decisions. 
 
Investment structure 
 
 What are the industry and operational arrangement 

considerations (e.g. business model and supply chain 
management) for your investment in the GBA? Does your 
investment plan fit the positioning of the GBA in the Outline 
Development Plan for the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater 
Bay Area and the 14th Five-Year Plan? 

 
 What are the factors you would consider when choosing a specific 

investment area in the GBA (e.g. its four core cities1 or free trade, 
development, or high-tech zones)? What are the differences in 
business operation costs and supply chain management between 
these different investment areas, and do they match your 
company's investment plans? 

 
 What kind of legal entity would your company choose for its 

investment in the GBA (e.g., establishing a representative office, 
branch, subsidiary or partnership)? What are the business and tax 
implications of these different legal forms?  

 
 When designing your investment structure, are you thinking of 

establishing an offshore holding company or a Chinese holding 
company? What is the purpose of setting up these holding 
companies? Any alternative potential locations? If an offshore 
holding company is already established, should it relocate to Hong 
Kong for its future operation?  

 
 What kind of withholding tax would your company bear on future 

dividend repatriations from your investment in the GBA? Will 
dividend income be eligible for tax incentives under bilateral 
taxation arrangements2? Specifically, are you concerned about 
being a tax resident under the tax laws of the Chinese Mainland, 
Hong Kong or Macao? Does your company meet the business 
substance requirements and conditions of the beneficial owner? 
In addition, what specific foreign exchange management 
requirements and procedures need to be undertaken if dividend 
distribution involves cross-boundary payments? Are the 
facilitation policies and measures applicable? 

 
 What are the possible options for your company to exit your 

investment in the GBA, and what would be the tax costs? Are the 
proceeds from the investment exit eligible for tax incentives 
under the bilateral taxation arrangements? If an indirect transfer 
of equity interests in the Chinese Mainland enterprise is involved, 
will this result in domestic tax compliance obligations? 



  
Financing 
 
 What is your company's plan to arrange a financing structure 

conducive to future investments and operations in the GBA? 
 

 From the business and tax perspectives, what is your preferred 
ways of financing (e.g. direct investment by shareholders, loans 
from overseas shareholders or related parties, or loans from 
overseas or domestic banks secured by a group company)? What 
are the tax costs under different ways of financing? How can 
interest income become eligible for tax incentives under bilateral 
taxation arrangement? Is it possible to claim an offshore 
exemption for interest income in Hong Kong? Are there any 
potential risks arising therefrom? What are the VAT input 
deduction issues for interest expenses paid by a Chinese Mainland 
enterprise? 

 
 Are your financing costs eligible for tax deduction? Is the pricing 

of related party loans or secured transactions reasonable? 
 

 How do you manage cross-boundary funds involving the Chinese 
Mainland, Hong Kong, and Macao? Are there any specific 
restrictions or facilitation policies and measures for foreign 
exchange management in the GBA? 

 
 Would you consider setting up the group's treasury center in 

Hong Kong? What are the business advantages and tax benefits to 
doing so? 

  
Supply chain management and daily operations 
 
 How do you manage your business model in the GBA and overall 

supply chain tax costs of specific functions (e.g. procurement, 
manufacturing, sales, R&D, and internal management)? How do 
you coordinate supply chain arrangements between Chinese 
Mainland and overseas markets? 

 
 What are the main taxes applicable to your operations in the 

Chinese Mainland, Hong Kong and Macao (e.g., corporate income 
tax3 and withholding tax, VAT, customs duties)? Is the company 
eligible for tax incentives? 

 
 What is the individual income tax liability for senior management 

working in the GBA and what tax incentives might apply? Are your 
senior management eligible for any individual income tax 
incentives of the GBA? How can you assist your senior 
management in meeting the tax compliance requirements for 
individual income tax subsidies? 

 
 Is your company eligible for financial subsidies provided by local 

governments in the GBA? What are the specific requirements of 
different local governments for companies to apply for financial 
subsidies? What procedures should companies follow? 

 



 Apart from related party transactions for the sale and purchase of 
goods, do you need to arrange and manage other related party 
transactions out of business considerations (e.g. intra-group 
transactions for the provision of services or licensing of intangible 
assets)? How do you satisfy transfer pricing compliance 
requirements and manage risks around related party transactions 
inside and outside the GBA? 

 
 How do you manage customs compliance risks within the GBA 

and coordinate the management of customs and transfer pricing 
compliance requirements? 

 
 How do you address potential permanent establishment risk for 

Hong Kong or Macao companies in the Chinese Mainland? 
 

 How do you manage compliance requirements such as corporate 
income tax and stamp duty in the Chinese Mainland, Hong Kong, 
and Macao regarding intra-group restructuring involved in your 
operations (including restructuring transactions in the Chinese 
Mainland or related offshore restructuring transactions)? Is the 
company eligible for tax deferral or exemptions? 

 
 Is your company's approach to tax compliance and day-to-day 

management able to meet the requirements of local tax 
authorities in the GBA? Do you have professionals with tax 
experience in the three tax jurisdictions across GBA to handle the 
company's tax management? Does your company consider 
adopting digital tools/assets to assist in tax management? 

 
 How do you manage day-to-day tax compliance in the Chinese 

Mainland, Hong Kong, and Macao, and respond to local tax 
audits? 

 
Notes: 
 
1 Hong Kong, Macao, Shenzhen, and Guangzhou. 
 
2 Arrangement between the Chinese Mainland and the HKSAR for the Avoidance of Double Taxation 
and the Prevention of Fiscal Evasion with respect to Taxes on Income; Arrangement between the 
Chinese Mainland and the Macao SAR on the Avoidance of Double Taxation and Prevention of Evasion 
of Income Tax; and the Arrangement between the HKSAR and the Macao SAR for the Elimination of 
Double Taxation with respect to Taxes on Income and the Prevention of Tax Evasion and Avoidance. 
 
3 Corporate income tax in Mainland China, profits tax in Hong Kong, and complementary tax in Macao. 

 
4 The original was published on GBA Digest series of perspectives Issue 2 in December 2021. 

 
Tax Newsflash is published for the clients and professionals of Deloitte Touche Tohmatsu. The contents 
are of a general nature only. Readers are advised to consult their tax advisors before acting on any 
information contained in this newsletter. 
 

Authors 

Leo Yang 
Partner 
Deloitte China 
+852 2852 1626 
leoyang@deloitte.com.hk    
 

 

Anthony Fung 
Manager 
Deloitte China 
+ 852 2238 7161 
antfung@deloitte.com.hk    

https://www2.deloitte.com/cn/en/pages/financial-services/articles/gba-digest-series-of-perspectives-2.html
mailto:leoyang@deloitte.com.hk
mailto:antfung@deloitte.com.hk


Contacts 
 

Jennifer Zhang 
Managing Partner 
Southern Region 
Tax & Business Advisory Services 
Deloitte China 
+86 20 2885 8608 
jenzhang@deloitte.com.cn 

  
Leo Yang 
Partner 
Tax & Business Advisory Services 
Deloitte China 
+852 2852 1626 
leoyang@deloitte.com.hk  

 

Raymond Tang 
Deputy Managing Partner 
Southern Region 
Tax & Business Advisory Services 
Deloitte China 
+852 2852 6661 
raytang@deloitte.com.hk 
 
Tony Yao 
Director 
Tax & Business Advisory Services 
Deloitte China 
+86 755 3353 8103 
heyao@deloitte.com.cn 

 
Please find below previous issues of GBA series: 
 
Tax Research on Guangdong-Hong Kong-Macau Greater Bay Area 
Series 
 
1 June 2018 
Challenges and opportunities in investing and doing businesses in 
Greater Bay Area from tax and business perspective 
 
2 August 2018 
New Immigration Scheme for Technology Talent Admission in the Hong 
Kong Special Administrative Region Brings New Opportunities and 
Synergies 
 
13 December 2018 
Overview of customs opportunities and challenges arising from 
innovations in China (Guangdong) Pilot Free Trade Zone 
 
16 July 2019 
Today’s focus: Qianhai, Shenzhen – the core engine and institutional 
innovation highland of Shenzhen-Hong Kong cooperation 
 
14 July 2020 
Opportunities and challenges of technological innovation and R&D 
activities in the Greater Bay Area of Guangdong, Hong Kong and 
Macau from a tax perspective (Part 2) 
 
26 July 2021 
Extension and update of preferential enterprise income tax policy in 
Qianhai, Shenzhen— Deloitte’s practical observations and suggestions 
 
9 September 2021 
Prospect of Hengqin tax incentives after releasing a plan for building a 
Guangdong-Macau in-depth cooperation zone in Hengqin 
 
 
 

 

mailto:jenzhang@deloitte.com.cn
mailto:leoyang@deloitte.com.hk
mailto:raytang@deloitte.com.hk
mailto:heyao@deloitte.com.cn
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-180601.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-180601.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-180802.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-180802.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-180802.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-181213.pdf?nc=1
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-newsflash-bilingual-181213.pdf?nc=1
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-taxnewsflash-bilingual-190716.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-newsflash/deloitte-cn-tax-taxnewsflash-bilingual-190716.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-series/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-200714.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-series/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-200714.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-series/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-200714.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-series/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-210726.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/tax-series/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-210726.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-210909.pdf
https://www2.deloitte.com/content/dam/Deloitte/cn/Documents/tax/deloitte-cn-tax-series-gba-bilingual-210909.pdf


 
 

        
 

 

 
Deloitte refers to one or more of Deloitte Touche Tohmatsu Limited (“DTTL”), its global network of member firms, and their 
related entities (collectively, the “Deloitte organization”). DTTL (also referred to as “Deloitte Global”) and each of its member 
firms and related entities are legally separate and independent entities, which cannot obligate or bind each other in respect 
of third parties. DTTL and each DTTL member firm and related entity is liable only for its own acts and omissions, and not 
those of each other. DTTL does not provide services to clients. Please see www.deloitte.com/about to learn more. 
 
Deloitte is a leading global provider of audit and assurance, consulting, financial advisory, risk advisory, tax and related 
services. Our global network of member firms and related entities in more than 150 countries and territories (collectively, 
the “Deloitte organization”) serves four out of five Fortune Global 500® companies. Learn how Deloitte’s approximately 
345,000 people make an impact that matters at www.deloitte.com. 
 
Deloitte Asia Pacific Limited is a company limited by guarantee and a member firm of DTTL. Members of Deloitte Asia Pacific 
Limited and their related entities, each of which are separate and independent legal entities, provide services from more 
than 100 cities across the region, including Auckland, Bangkok, Beijing, Hanoi, Hong Kong, Jakarta, Kuala Lumpur, Manila, 
Melbourne, Osaka, Seoul, Shanghai, Singapore, Sydney, Taipei and Tokyo. 
 
The Deloitte brand entered the China market in 1917 with the opening of an office in Shanghai. Today, Deloitte China 
delivers a comprehensive range of audit & assurance, consulting, financial advisory, risk advisory and tax services to local, 
multinational and growth enterprise clients in China. Deloitte China has also made—and continues to make—substantial 
contributions to the development of China's accounting standards, taxation system and professional expertise. Deloitte 
China is a locally incorporated professional services organization, owned by its partners in China.  To learn more about how 
Deloitte makes an Impact that Matters in China, please connect with our social media platforms at 
www2.deloitte.com/cn/en/social-media. 
 
This communication contains general information only, and none of Deloitte Touche Tohmatsu Limited (“DTTL”), its global 
network of member firms or their related entities (collectively, the “Deloitte organization”) is, by means of this 
communication, rendering professional advice or services. Before making any decision or taking any action that may affect 
your finances or your business, you should consult a qualified professional adviser.  
 
No representations, warranties or undertakings (express or implied) are given as to the accuracy or completeness of the 
information in this communication, and none of DTTL, its member firms, related entities, employees or agents shall be liable 
or responsible for any loss or damage whatsoever arising directly or indirectly in connection with any person relying on this 
communication. DTTL and each of its member firms, and their related entities, are legally separate and independent entities. 
 
© 2022 Deloitte Touche Tohmatsu in Hong Kong, Deloitte Touche Tohmatsu in Macau, and Deloitte Touche Tohmatsu 
Certified Public Accountants LLP in the Chinese Mainland. All rights reserved. 
 
To no longer receive emails about this topic please send a return email to the sender with the word “Unsubscribe” in the 
subject line. 
  

 
 

http://www.deloitte.com/about
http://www.deloitte.com/
http://www2.deloitte.com/cn/en/social-media
https://www2.deloitte.com/cn/en/footerlinks/contact-us.html
https://www.facebook.com/deloittechina
https://twitter.com/deloittechina
https://www.linkedin.com/company/deloitte_china
http://www2.deloitte.com/cn/en/footerlinks/social-media.html
http://e.weibo.com/chinadeloitte
http://i.youku.com/deloittechina
http://www.youtube.com/deloittechina
https://www2.deloitte.com/cn/en/footerlinks/contact-us.html

	税务研究之粤港澳大湾区系列

